

Hesamail - April 2012

ETUI [jrotty@etui.org]
Verzonden: woensdag 2 mei 2012 16:47
Aan: Veerle Solia

If this message doesn't appear for you properly, please [click here](#)



no 90 - April 2012

Hesamail keeps you regularly updated on the ETUI's activities in the field of health and safety at work, and delivers information on European and international occupational health and safety issues direct to your desktop.

> Version française plus bas

**européen news****Occupational health in Europe: the Dublin survey shows a slight improvement, but the gap between workers persists**

On 12 April last, the European Foundation for the Improvement of Living and Working Conditions presented to the European Parliament in Brussels the summary report on its survey of working conditions in Europe. Almost a quarter of workers believe that their health and safety are under threat because of their work, compared to one third in 2000. The answers vary widely, depending on the status and sector of the respondents concerned. Despite the drop in employment in industry, exposure to the traditional physical remains a major problem in the workplace. [Read more](#)

France: initial results of a survey on exposure to occupational risks

The very first results of a survey on the medical surveillance of exposure to occupational risks ('the Sumer survey') in France were published in March. These first elements, which apply only to private-sector workers, show the spread of atypical working hours, reduced autonomy at work and the persistence of physical risks such as noise and exposure to chemicals. [Read more](#)

Europe's bosses want nothing to do with a directive on MSD

In a letter to the Commission, nine European employers' associations oppose the adoption of European legislation on work-related musculoskeletal disorders (MSD). This legislative initiative is 'neither necessary nor desirable' in the view of the employers' organisations, including BusinessEurope. The letter, dated 26 March, circulated ahead of a meeting of the Committee on the socio-economic impact of a potential MSD directive. [Read more](#)

Hairdressing sector agrees on new measures to boost health and safety

Representing more than one million hairdressing workers across the EU, the trade union UNI Europa Hair & Beauty and the hairdressing employers, Coiffure EU, have reached a new agreement on clear guidance for hairdressers to work in a healthy and safe environment throughout their careers. [Read more](#)

international news**The ILO uncovers the dark side of "green jobs"**

On the occasion of the 2012 World Day for Health and Safety at Work, held on 28 April, the International Labour Organization (ILO) warned against the risks associated with the development of so-called 'green' jobs. "There is a shift in the world to a greener and more sustainable economy. However, even if certain jobs are considered to be "green", the technologies used may protect the environment but not be safe at all", as the ILO puts it in a report. [Read more](#)

hesamail fr

Le Hesamail a pour objectif de vous informer régulièrement sur les activités de l'Institut syndical européen (ETUI) et sur l'actualité européenne et internationale dans le domaine de la santé et de la sécurité au travail.

nouvelles européennes

Santé au travail en Europe : l'enquête de Dublin montre une légère amélioration, mais le fossé entre travailleurs persiste



Le 12 avril dernier, la Fondation pour l'amélioration des conditions de vie et de travail a présenté au Parlement européen à Bruxelles le rapport de synthèse de son enquête sur les conditions de travail en Europe. Près d'un quart des travailleurs estiment que leur sécurité et leur santé sont menacées à cause de leur travail, contre un tiers en 2000. Les réponses varient fortement en fonction du statut et du secteur. Malgré la baisse des emplois dans l'industrie, l'exposition aux risques physiques traditionnels reste un problème majeur sur les lieux de travail. [En savoir plus](#)

France : premiers résultats d'une enquête sur les expositions aux risques professionnels

Les tout premiers résultats de l'enquête sur la Surveillance médicale des expositions aux risques professionnels (Sumer) en France ont été rendus publics en mars. Ces premiers éléments, qui ne concernent que les salariés du secteur privé, montrent une extension des horaires atypiques, un recul de l'autonomie dans le travail et la persistance de risques physiques tels que le bruit et l'exposition aux produits chimiques. [En savoir plus](#)

Le secteur de la coiffure adopte de nouvelles mesures en santé et sécurité

Le syndicat européen des travailleurs des services Uni Europa, qui représente plus d'un million de travailleurs de la coiffure à travers l'UE, et les employeurs de ce secteur ont conclu le 26 avril un nouvel accord pour que les coiffeurs travaillent dans un environnement sain et sûr tout au long de leur carrière. [En savoir plus](#)

Le patronat européen ne veut pas d'une directive TMS

Dans une lettre adressée à la Commission, neuf associations patronales européennes s'opposent à l'adoption d'une législation européenne sur les troubles musculosquelettiques liés au travail. Cette initiative législative n'est "ni nécessaire, ni désirable", estiment les organisations d'employeurs, dont BusinessEurope. Le courrier, daté du 26 mars, a été remis à la veille d'une réunion de la Commission consacrée à l'impact socio-économique d'une éventuelle directive TMS. [En savoir plus](#)

nouvelles internationales

L'OIT dévoile la face sombre des "emplois verts"



À l'occasion de l'édition 2012 de la Journée mondiale de la sécurité et de la santé au travail, célébrée chaque année le 28 avril, l'Organisation internationale du travail (OIT) a mis en garde face aux risques liés au développement des emplois dits "verts". "Un glissement s'effectue au niveau mondial vers une économie plus verte et plus durable. Cependant, même si certains emplois sont considérés comme 'verts', il se peut que les technologies utilisées protègent l'environnement, mais ne soient pas du tout sécurisées", indique l'OIT dans un rapport. [En savoir plus](#)

The European Trade Union Institute (ETUI) provides expertise to the European Trade Union Confederation in order to inform the European political debate and social dialogue. Its aim is to promote a quality work environment in all sectors throughout Europe. Hesamail is published monthly.
The ETUI is financially supported by the European Community. The European Community is not responsible for any use made of the information contained in this publication.

ETUI, aisbl 0418.812.841 / Bd du Roi Albert II, 5 / 1210 Brussels

To unsubscribe from our message, please [click here](#)

